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 وصف مقرر دراسي
ف٘س 331 رقن الوقرر ّرهسٍ  Phys 331 Course Code 

 Optics Course Name تصرٗاخ اضن الوقرر

 Credit hours 3 3 الْحساخ السراض٘ح الوؼروسج

5 الراهص الوطرْٓ
th

  Level 

ف٘س 201 هرطلة ضاتق  Phys 201 Pre-requisites 

 Co-requisites   هرطلة هرافق

(0+0+3)3 ذْزٗغ ضاػاخ الوقرر  3(3+0+0) Credit 

distribution 

 :وصف المقرر

الروث٘ل تالأػساز الوركثح، الوْخاخ هؼازلح الوْخح، الوْخح الد٘ث٘ح، ضرػح الطْر، : الٌظرٗح الوْخ٘ح للضْء -

هثسأ الرراكة، ذراكة هْخاخ لِا ًفص الررزز، الوْخاخ الوْقْفح، ضرػح الطْر : ذراكة الوْخاخ .الوطرْٗح

ذساذل هْخر٘ي، ذدرتح ًْٗح، الرساذل : الرساذل .ّالودوْػح، الطاقح ّالقسرج، الوصازر الؼشْائ٘ح ّالورراتطح

هق٘اش هاٗكلطْى، : هقاٗ٘ص الرساذل .الرساذل فٖ الأغش٘ح الرق٘ح، حلقاخ ًْ٘ذي، هي هصسر شٕ شق٘ي ذر٘ل٘٘ي

الاضرقطاب الرطٖ ّ السائرٕ ّالث٘ضإّ، ذكْٗي : الاضرقطاب .ت٘رّ-هق٘اش فاترٕ، زًسر -هق٘اش هاخ

ضطح أًْاع الحْ٘ز، حْ٘ز فرٌِْٗفر تْا: الحْ٘ز .الضْئ٘ح ّالورًّح الاضرقطاب، الاًكطار الوسزّج، الٌشاط٘ح

القسرج فرحح ض٘قح ّ فرحر٘ي ض٘قر٘ي ّػسج فرحاخ، الحْ٘ز تْاضطح الفرحح الوطرط٘لح ّالسائرٗح، اذطاع الشؼاع، 

  .هحسّز الحْ٘ز، هؼازلح هحسّز الحْ٘ز، الرشرد، أًْاع ّأخِسج الوحسّز. ٘حالرحل٘ل
Course Description: 

-Waves theory of light: wave equation, sinusoidal waves, phase velocity, complex representation, and plane waves. 

Superposition of waves: superposition principle, superposition of waves of the same frequency, standing waves, 
phase and group velocities, energy and power, random and coherent Sources.  Interference: two-beam 

interference, Young's double-slit experiment, double-slit interference with virtual sources, interference in 

dielectric films, Newton's Rings. Optical Interferometers: Michelson, and Fabry-Perot interferometer. 

Polarization: Linear, circular, and elliptical polarization, production of polarized light, double refraction 
(birefringence), optical activity, and photo elasticity.  Diffraction of light: types of diffraction, Fraunhofer 

diffraction by single slit, by double slit, and by many  slits, rectangular and circular apertures, beam spreading, 

and resolution. Diffraction grating, grating  equation, dispersion, types of grating and grating instruments. 

Course Objectives: The course aims to give students more details of optics and its applications in physics, 
astrophysics. 

Course outcomes: 
The Main ILOs are: 1- basis of optics and its applications in Science. 

2- Generic skills such as communication, problem solving and reporting some topics in optics. 

Textbooks and References:                                                            :الكتب والمراجع المقررة               
1- Introduction to Optics, by Frank J. Pedrotti, Leno M, Leno S. Pedrotti, 3rd ed. 2006, Publisher: Benjamin 

Cummings. 

2- Optics by Eugene Hecht, 4th ed. 2002, Publisher: Addison Wesley. 
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